
P R O T O K Ó Ł  Nr  LII/23 

 

z Sesji Sejmiku Województwa Podlaskiego 

z dnia 29 maja 2023 r. 

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego 
Pan  Bogusław Dębski. 

W chwili rozpoczęcia obrad odnotowano obecność 24 radnych. Lista obecności 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 1 - Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Bogusław Dębski 
powitał wszystkich zebranych i otworzył obrady LII Sesji Sejmiku Województwa 
Podlaskiego. 

Punkt 2 - Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Bogusław Dębski 
poinformował, iż do porządku obrad wpłynęły od Zarządu trzy wnioski  
w następujących kwestiach: 

1) Wprowadzenie punktu- Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
powołania komisji konkursowej celem przeprowadzenia postępowania 
konkursowego na stanowisko dyrektora BCO w Białymstoku 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego zaproponował, by w/w 
punkt umieścić w punkcie 6a.  

2) Zdjęcie z porządku obrad punktu 7 - „Rozpatrzenie projektu uchwały 
w sprawie przekształcenia Centrum Zawodów Medycznych i Społecznych 
– Szkoły Policealnej Województwa Podlaskiego w Białymstoku poprzez 
zmianę siedziby.  

3) Wprowadzenie punktu – Rozpatrzenie projektu uchwały Sejmiku 
Województwa Podlaskiego zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia  
pomocy finansowej Gminie Tykocin na budowę oświetlenia ciągu pieszego 
ul. Puchalskiego w Tykocinie - Pomniku Historii  



Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Bogusław Dębski 
zaproponował, by w/w punkt umieścić w punkcie 8a.  

Następnie Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie nad wprowadzeniem 
punktu 6a do porządku obrad. 

Radni w głosowaniu jawnym przy 28 głosach ZA przyjęli w/w punkt do porządku 
obrad sesji.  

W dalszym ciągu obrad Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie nad 
zdjęciem punktu 7 z porządku obrad. 

Radni w głosowaniu jawnym przy 29 głosach ZA zdjęli  w/w punkt z porządku 
obrad sesji.  

Z kolei Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie nad wprowadzeniem 
punktu 8a  do porządku obrad. 

Radni w głosowaniu jawnym przy 27 głosach ZA wprowadzili w/w punkt do 
porządku obrad sesji.  

Następnie Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie nad przyjęciem 
porządku obrad. 

Radni w głosowaniu jawnym przy 29 głosach ZA przyjęli porządek LII Sesji Sejmiku 
Województwa Podlaskiego. 

Punkt  3 - Przyjęcie protokołu z LI sesji Sejmiku. 

Radni nie zgłaszali uwag do protokołu z LI  Sesji Sejmiku i Przewodniczący Sejmiku 
Województwa Podlaskiego Pan Bogusław Dębski zarządził głosowanie nad 
przyjęciem w/w protokołu.  

Radni w głosowaniu jawnym przy 29 głosach ZA przyjęli protokół z LI Sesji Sejmiku.  

Punkt  4 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Województwa Podlaskiego na lata 2023-2039.  

Projekt uchwały wraz z autopoprawką przedstawił Skarbnik Województwa 
Podlaskiego  – Pan Paweł Jungerman.  

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Cezary 
Cieślukowski, który zapytał, czy – w związku z wprowadzeniem do wieloletniej 
prognozy finansowej środków pomocy technicznej - w najbliższym czasie można 



spodziewać się ogłoszenia konkursów z funduszy europejskich dla Województwa 
Podlaskiego? Czy są to tylko środki na prace własne Urzędu Marszałkowskiego  
i przygotowanie konkursów na rok przyszły?  

Marszałek Województwa Podlaskiego Pan Artur Kosicki odpowiedział,  
iż harmonogram konkursów został już opublikowany na stronach Urzędu 
Marszałkowskiego. 

Radni nie zgłaszali więcej uwag i Przewodniczący Sejmiku Województwa 
Podlaskiego Pan Bogusław Dębski zarządził głosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym przy 27  głosach ZA i 1 wstrzymującym się podjęli   

    UCHWAŁĘ  nr LII /829/2023    

Punkt  5 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 
województwa na 2023 rok.  

Projekt uchwały wraz z autopoprawką przedstawił Skarbnik Województwa 
Podlaskiego  – Pan Paweł Jungerman.  

Radny Województwa Podlaskiego Pan Jarosław Zygmunt Dworzański - nawiązując 
do dotacji celowej przeznaczonej dla Opery i Filharmonii Podlaskiej - poinformował, 
iż w ostatnich dniach dotarła do niego informacja o tym, że dyrekcja Opery  
i Filharmonii Podlaskiej nie dopełniła w ubiegłym roku - w terminie do 30 listopada - 
obowiązku złożenia oświadczenia o zamrożeniu cen energii. W związku z powyższym 
poniosła z tego tytułu straty w nieustalonej dotychczas wysokości a Marszałek 
Województwa Podlaskiego Pan Artur Kosicki w rozmowie z dziennikarzem przyznał, 
iż oscyluje ona w granicach kilkuset tysięcy złotych. Może to być strata rzędu dwustu 
bądź dziewięciuset tysięcy złotych – dodał radny i poinformował, iż wspólnie  
z Radnym Województwa Podlaskiego Panem Karolem Pileckim wystąpił do dyrekcji 
Opery  
i Filharmonii Podlaskiej (w ramach kontroli ustawowej) z prośbą o przekazanie 
informacji na temat w/w oświadczenia, a w szczególności wysokości poniesionych 
strat. 

Na zapytanie Przewodniczącego Sejmiku Województwa Podlaskiego Pana 
Bogusława Dębskiego o związek powyższej kwestii z przekazywaną dziś Operze 
dotacją Radny Województwa Podlaskiego Pan Jarosław Zygmunt Dworzański 
odparł, iż Opera pokryła zawyżone rachunki ze środków bieżących i obecnie brakuje 
jej pieniędzy na pokrycie tego „na co dziś właśnie mamy zamiar przekazać dotację”.  



Radny przedstawił zebranym 4-stronicowy wniosek – oświadczenie - dodając, iż 
chciałby znać datę jego złożenia.  Niestety, od Opery otrzymał informację, iż operator 
energii przysłał stanowisko wraz z możliwymi adekwatnymi rozwiązaniami  
a Marszałek Województwa Podlaskiego Pan Artur Kosicki w rozmowie  
z dziennikarzem przekazał, iż sprawa z uwagi na skomplikowany charakter jest na 
etapie wyjaśniania. 

Radny Województwa Podlaskiego Pan  Jarosław Zygmunt Dworzański nie widzi  
w sprawie nic skomplikowanego i dodaje, że „albo ten wniosek jest, albo go nie ma”. 
Jeżeli on jest to kiedy został złożony, jeżeli zaś go nie ma to ktoś musi ponieść za to 
odpowiedzialność – dodał radny.  

W związku z niejasnościami radny złożył wniosek, by wyłączyć punkt dotyczący  
udzielenia dotacji Operze z porządku obrad dzisiejszej sesji do czasu wyjaśnienia 
sprawy.  

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Cezary Cieślukowski 
spytał - w nawiązaniu do dokapitalizowania spółki PKS NOVA kwotą 3.5 mln zł - czy 
jest to dofinansowanie do wkładu własnego do projektu, na co Marszałek 
Województwa Podlaskiego Pan Artur Kosicki poinformował, iż jest to 
dofinansowanie na zakup autobusów.  

Radny dodał, iż w zeszłym miesiącu trwała dyskusja dotycząca tego, iż spółka PKS 
NOVA znajduje się w bardzo złej kondycji finansowej i pilnie potrzebuje środków 
kosztem zbycia nieruchomości będących własnością spółki, a położonych na terenie 
Gołdapi, Ełku i Olecka. Radny zainteresowany jest tym, na jakim etapie znajduje się 
planowana sprzedaż w/w nieruchomości? Czy została ona wstrzymana? Czy też 
procedury są kontynuowane? – dopytywał radny.  

Radny dodał także, iż planowana restrukturyzacja spółki objęła jedynie oddział 
suwalski a w jej wyniku 50 pracowników z Suwałk straciło pracę. I zapytał, czy 
planowana dotacja w wysokości 3.5mln zł zostanie adekwatnie przeznaczona także 
na rozwój oddziału suwalskiego i czy środki rzeczywiście trafią tam, gdzie powinny - 
czyli na zakup nowych autobusów także do Suwałk?  

Radna Województwa Podlaskiego Pani Anna Naszkiewicz zwróciła się do Skarbnika 
Województwa Podlaskiego Pana Pawła Jungerman z prośbą o uzasadnienie 
dofinansowania dotyczącego spółki Szelment. Czy w kosztach inwestycyjnych 
zaplanowane są także wydatki związane z nasadzeniem palm i zakupem mat 
grzewczych? 

Radna zapytała także, czy kwota 200 tys. złotych jest kwotą brakującą do kwoty 600 
tys. złotych w odniesieniu do budynku przy ul. Kilińskiego, na co Skarbnik 



odpowiedział, że jest to pełna kwota 600 tys. złotych (400 tys. zł było już wcześniej 
zabezpieczone). 

Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Wojciech Grochowski powiedział, iż 
– w kwestii spółki PKS NOVA - należy ustalić kierunek rozwoju tej firmy. Jeśli mamy 
podążać w kierunku modelu biznesowego to potrzebna jest strategia, na którą 
czekamy. Obecnie model biznesowy polega na wyprzedaży majątku  
i „wysupływaniu” pieniędzy po to, by spółka mogła przetrwać. Radny odnosi 
wrażenie, że firma będzie funkcjonowała do momentu sprzedaży jej ostatniego 
elementu majątku.  

Zdaniem radnego - firma powinna prowadzić albo działalność misyjną, wręcz 
charytatywną albo biznesową. Konieczny jest konkretny plan restrukturyzacyjny, 
obejmujący szeroką strategię działania  – podkreślił radny.  I dodał, iż w chwili obecnej 
„reanimujemy biznesowo trupa, który już od dawna nie żyje”, gdyż cyklicznie 
„dosypujemy” pieniądze spółce PKS NOVA. Radny poddaje w wątpliwość  celowość 
takiego działania.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Bogusław Dębski 
zaproponował zebranie wszelkich dokumentów dotyczących spółki PKS NOVA, 
przeanalizowanie ich na Komisji Rozwoju, Gospodarki, Infrastruktury i Promocji, tak 
aby radni mieli pełniejszy wgląd w meandry dotyczące kondycji i możliwości rozwoju  
spółki.  

Radny Województwa Podlaskiego Pan Karol Pilecki zwrócił się z zapytaniem do 
Prezesa Spółki PKS NOVA Pana Marcina Doliasza, czy całość dzisiejszej dotacji – 3,5 
mln złotych przeznaczona będzie na zakup nowego taboru? Czy może są także inne 
koszty okołozakupowe ? – dopytywał radny.  

Prezes spółki PKS NOVA odparł, iż cała kwota przeznaczona będzie na zakup nowego 
taboru.  

Radny Województwa Podlaskiego Pan Krzysztof Kondraciuk zapytał, czy 
przeznaczenie środków na zakup taboru autobusowego przyczyni się do podniesienie 
rentowności spółki? 

Prezes spółki PKS NOVA odparł, iż obecnie stoi przed szeregiem wyzwań: począwszy 
od konieczności wymiany wyeksploatowanych pojazdów, poprzez dylemat związany 
z podjęciem rozmów i podpisaniem umów z kolejnymi samorządami, na zakup 
taboru i znalezieniu nowych kierowców kończąc. Pilną potrzebą jest zakup „na już” 
10 pojazdów. Z powodu, iż samorządy, z którymi planowane jest podpisanie umów 
oddalone są od bazy w znacznej odległości, konieczny jest zakup taboru  
w nienagannym stanie, tak aby nie wymagał on  bieżących napraw i był bezawaryjny.  



Głos zabrał Marszałek Województwa Podlaskiego Pan Artur Kosicki, który zauważył, 
że w tej kadencji nie została jeszcze sprzedana żadna nieruchomość spółki, czego nie 
można powiedzieć o poprzedniej kadencji.  

Marszałek potwierdził, iż jest to pierwsze dokapitalizowanie spółki PKS NOVA, 
wcześniejsze zaś dotyczyły poręczenia kredytu, ponieważ przez 2 lata PKS działał  
w covidowej rzeczywistości. Były to działania ratujące spółkę i nie myśleliśmy 
wówczas o strategii- wyjaśnił Marszałek.  

Część działalności, związana z oddziałem suwalskim znajduje się poza terenem 
Województwa Podlaskiego (chodzi o lokalizację nieruchomości) – doprecyzował 
Marszałek. Samorząd w ramach spółki PKS spienięża majątek, który mieści się poza 
granicami naszego województwa – dodał. I dotyczy on w większości pracowników, 
którzy są mieszkańcami tamtych terenów.  

W kwestii Opery i Filharmonii Podlaskiej – Marszałek poinformował, iż trwa kontrola 
zlecona w ramach Urzędu Marszałkowskiego Województwa Podlaskiego. Jej wynik 
będzie odpowiedzią na szereg pytań. A złożenie wniosku nie jest rzeczą prostą, jakby 
się nam wydawało – wyjaśnił Marszałek. Jest odpowiednia interpretacja treści tego 
wniosku oraz jego zakresu. I to należy wyjaśnić z punktu widzenia procesowego – 
dodał Marszałek. Z posiadanych przez Marszałka informacji wynika, iż Opera będzie 
kierowała sprawę do sądu. I wówczas taka informacja zostanie udostępniona 
radnym.  

W odniesieniu do inwestycji w ośrodku Szelment – dofinansowanie dotyczy zakupu 
domków celem zwiększenia bazy noclegowej. Marszałek dodał, iż ośrodek dysponuje 
także oszczędnościami – pomimo wygenerowanych strat.  Zależy nam na budowaniu 
potencjału ośrodka – podkreślił Marszałek.  

Marszałek zadeklarował, iż Zarząd zamierza w przyszłym roku złożyć wniosek  
o dofinansowanie zakupu niskoemisyjnego taboru, nabyć go i udostępnić spółce PKS 
NOVA. Spółka stanie się wówczas bardziej konkurencyjna ze względu na niższe koszty 
utrzymania i zwiększony komfort podróży.  

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Cezary Cieślukowski  – 
w nawiązaniu do zakupu nowego taboru i jego aktualnych cen – zapytał, co dokładnie 
chce zakupić spółka w ramach przekazanego dofinansowania w kwocie 3,5 mln zł?  

Prezes spółki PKS NOVA Pan Marcin Doliasz odparł, iż zakup nowego pojazdu to 
wydatek rzędu 800 tys. – 1 mln złotych.  A na takie zakupy spółki niestety nie stać. 
Aktualnie spółka zakupi autobusy „pod obsługę szkół”. Zatem racjonalnym 
wydawałby się zakup 26-osobowego busa. Jednak takie auto nie przewiezie 
wszystkich dzieci. Zatem należy skoncentrować się na zakupie pojazdu z minimum 40 
miejscami siedzącymi. Średni wiek taboru w 2021 roku wyniósł 24 lata. W chwili 



obecnej spółka dysponuje pojazdami 20 letnimi. Oprócz bieżących wymian spółka 
potrzebuje pojazdów dostosowanych do konkretnych umów. A na nowe samochody 
nas nie stać – stwierdził prezes. Za otrzymane dofinansowane w kwocie 3,5 mln zł 
kupiłbym 3 samochody – dodał.  

Radny Województwa Podlaskiego Pan Jarosław Zygmunt Dworzański przyznał, iż nie 
jest usatysfakcjonowany wypowiedzią Marszałka Województwa Podlaskiego Pana 
Artura Kosickiego, ponieważ w dalszym ciągu nie otrzymał oczekiwanej odpowiedzi 
na pytanie – kiedy w Operze zostało złożone oświadczenie? Jest to informacja, do 
której wszyscy radni mają prawo w trybie informacji publicznej, jak również do 
kwestii związanej z wysokością  środków, które wpłaciła Opera na skutek niezłożenia 
w/w dokumentu w ustawowym terminie.  

Radny dodał, iż za 4 dni zbiera się Komisja Rewizyjna na swoim najważniejszym 
posiedzeniu w roku. Jej zadaniem jest rozpatrzenie sprawozdania z wykonania 
budżetu oraz sprawozdania z wszystkich placówek, w tym placówek kultury  
z wykonania planów finansowych. „A Pan odmawia nam dostępu do kluczowego 
dokumentu, w wyniku którego Opera poniosła straty” – zarzucił radny i poprosił 
Marszałka o dostarczenie go  celem przygotowania przez komisję kompletu 
dokumentów do RIO.  

Marszałek Województwa Podlaskiego Pan Artur Kosicki doprecyzował, że zmiana  
w budżecie nie dotyczy sytuacji związanej z wnioskiem. W budżecie Województwa 
Podlaskiego istnieje rezerwa przeznaczona na kwestie związane z energią. I jeżeli 
mielibyśmy coś uzupełniać to korzystalibyśmy oczywiście z tego działania. A nie 
przekazywalibyśmy środków w inny sposób – wyjaśnił Marszałek. I zadeklarował 
ponownie, że poinformuje wszystkich radnych o stanie faktycznym w/w kwestii.  

Następnie Marszałek dodał, iż już od miesiąca jest  w posiadaniu informacji, iż Komisja 
Rewizyjna nie udzieli Zarządowi absolutorium, a sprawa dotycząca Opery  
i Filharmonii Podlaskiej nie będzie miała na to decydującego wpływu.  

Do dyskusji włączył się radny Województwa Podlaskiego Pan Jerzy Leszczyński, który 
poruszył dwie kwestie: 

- sprostował słowa Marszałka Województwa Podlaskiego Pana Artura Kosickiego  
i poinformował, iż wielokrotnie analizowana była sprawa zakupu nowego taboru dla 
spółki PKS NOVA w ramach RPO poprzedniej i obecnej perspektywy finansowej  
i wówczas takiej możliwości niestety nie było. Prowadzone były rozmowy  
z przedstawicielami Komisji Europejskiej w Brukseli z prośbą o zmianę kryteriów, gdyż 
w większości  z dofinansowania na gospodarkę niskoemisyjną korzystają samorządy 
miast. W  terenie natomiast  taka możliwość  nie istniała . Radny dodał, iż opracowany 
był program restrukturyzacji i należało się nim kierować, gdyż takie były założenia 
korporacji PKS-ów  – dodał radny. Niestety, Covid i związane z nim perturbacje 



diametralnie zmieniły warunki funkcjonowania. Należy zatem uaktualnić  
i znowelizować formę restrukturyzacji tak,  by przedsiębiorstwo mogło pełnić 
zarówno funkcję misyjną, jak i transportową. 

Radny Województwa Podlaskiego Pan Jarosław Zygmunt Dworzański złożył wniosek 
formalny o wyłączenie uchwały o zmianie w budżecie dotacji podmiotowej dla Opery  
i Filharmonii Podlaskiej w kwocie 433 tys.  złotych. 

Radny Województwa Podlaskiego Pan Krzysztof Kondraciuk zaapelował,  
by poczekać cierpliwie na rozstrzygnięcie sądowe, które także nie przesądza  
o wszystkim. Ciągłe mówienie o tym i drążenie sprawy z elementami nadmiernej 
podejrzliwości jest – zdaniem radnego – przedwczesne.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Bogusław Dębski zarządził 
głosowanie nad wnioskiem formalnym złożonym przez radnego Województwa 
Podlaskiego Pana Jarosława Zygmunta Dworzańskiego. 

Radni w głosowaniu jawnym przy 12  głosach ZA, 14 przeciwnych  i 4 wstrzymujących 
się odrzucili w/w wniosek formalny.  

Radni nie zgłaszali więcej uwag i Przewodniczący Sejmiku Województwa 
Podlaskiego Pan Bogusław Dębski zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Radni w głosowaniu jawnym przy 20 głosach ZA i 10 wstrzymujących się podjęli  

    UCHWAŁĘ  nr LII /830/2023    

Punkt  6 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na zawarcie przez Województwo Podlaskie z  Miastem Białystok umowy 
na dofinansowanie ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych robót budowlanych w ramach zadania pn. „Rozbudowa, 
przebudowa i zmiana użytkowania części istniejącego budynku Zespołu Szkół 
Gastronomicznych w Białymstoku, ul. Knyszyńska 12 o salę gimnastyczną 
i zaplecze wraz z zagospodarowaniem terenu, miejscami postojowymi oraz 
niezbędną infrastrukturą techniczną”.  

Radni nie zgłaszali uwag i Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego 
Pan Bogusław Dębski zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Radni w głosowaniu jawnym przy 27 głosach ZA podjęli  

    UCHWAŁĘ  nr LII /831/2023    



Punkt 6a - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania komisji 
konkursowej celem przeprowadzenia postępowania konkursowego na 
stanowisko dyrektora BCO w Białymstoku 

Głos zabrał Dyrektor Departamentu Zdrowia UMWP - Pan Dominik Maślach, 
który poinformował, iż kadencja obecnej pani dyrektor BCO upływa w sierpniu 
br. Poza tym trwają prace legislacyjne nad zniesieniem obostrzeń i zaistniała 
konieczność przeprowadzenia postępowania konkursowego.  

W skład komisji wchodzi 3-6 przedstawicieli podmiotu tworzącego, 
przedstawiciel rektora państwowej uczelni wyższej (jeżeli na terenie podmiotu 
leczniczego prowadzona jest działalność kliniczna) i przedstawiciel rady 
społecznej.  

Z rekomendacji Zarządu Województwa Podlaskiego do składu komisji 
konkursowej zarekomendowany został jako jej przewodniczący Wicemarszałek 
Województwa Podlaskiego Pan Marek Olbryś. 

Członkowie:  

*Pan Dominik Maślach 

*Pani Monika Anna Borkowska 

* Pan Sławomir Gołaszewski 

* Pan Marcin Sutkowski 

* radna Pani Anna Naszkiewicz  

Przedstawiciel rektora Uniwersytetu Medycznego w Białymstoku – Pan Marcin 
Moniuszko 

Przedstawiciel rady społecznej – Pan Paweł Wnukowski  

Skład komisji na tym etapie został zamknięty – poinformował dyrektor.  

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Cezary 
Cieślukowski, który poinformował, że organ założycielski, jakim jest Samorząd 
Województwa Podlaskiego ma prawo zgłosić 6 członków. Spytał, dlaczego 
spośród radnych Województwa zgłoszona została tylko jedna osoba, a pozostali 
członkowie to urzędnicy? Czy stan taki wynika z jakiś przepisów? Czy też jest to 
pomysł Zarządu Województwa? – spytał radny. 



Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego dodał, iż jako 
przedstawiciel rady społecznej przy BCO nie przypomina sobie sytuacji, w której 
rada podejmowałaby uchwałę w sprawie wyznaczenia swojego przedstawiciela 
jako reprezentanta rady społecznej w komisji. Został nim Pan Paweł Wnukowski 
ale radny nie kojarzy sobie faktu formalnego zaakceptowania jego kandydatury. 
Radny poprosił o wyjaśnienie, na jakiej podstawie Pan Paweł Wnukowski znalazł 
się w składzie komisji.  

Odpowiedzi udzielił Dyrektor Departamentu Zdrowia UMWP – Pan Dominik 
Maślach, który poinformował, iż rozporządzenie Ministra Zdrowia wskazuje, że 
w skład komisji wchodzi od 3-6 przedstawicieli podmiotu tworzącego, w tym 
obligatoryjnie jeden lekarz. Spośród przedstawicieli zaś wyznaczony zostaje 
przewodniczący komisji.   

Skład komisji konkursowej omawiany był na posiedzeniu Zarządu Województwa 
Podlaskiego oraz na Komisji Zdrowia – dodał Dyrektor Dominik Maślach. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Cezary 
Cieślukowski zgłosił do składu komisji konkursowej – w imieniu klubu PSL – 
radnego Bogdana Dyjuka.  

Limit osobowy dotyczący członków komisji konkursowej został już wyczerpany – 
poinformował dyrektor Departamentu Zdrowia Pan Dominik Maślach.  

Radny Województwa Podlaskiego Pan Bogdan Dyjuk poinformował, iż nie 
wyraża zgody na udział w komisji konkursowej.  

„Zatem sprawa jest już bezprzedmiotowa” – zauważył Przewodniczący Sejmiku 
Województwa Podlaskiego Pan Bogusław Dębski.   

Radni nie zgłaszali więcej uwag i Przewodniczący Sejmiku Województwa 
Podlaskiego Pan Bogusław Dębski zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Radni w głosowaniu jawnym przy 27  głosach ZA  podjęli  

    UCHWAŁĘ  nr LII /832/2023    

Punkt  7 -  zdjęty z porządku obrad   

Punkt 8 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie warunków wynagrodzenia 
egzaminatorów zatrudnionych w wojewódzkich ośrodkach ruchu drogowego 
Województwa Podlaskiego.  



Projekt uchwały zreferowała Pani Aneta Kostro-Wilczko – zastępca Dyrektora 
Departamentu Infrastruktury i Transportu UMWP.  

Radny Województwa Podlaskiego Pan Krzysztof Kondraciuk zgłosił uwagę do 
autopoprawki, która dotyczy uzasadnienia samej uchwały pierwotnej. 
Stwierdzenie „doprecyzowanie” jest – zdaniem radnego - określeniem 
niewłaściwym, ponieważ miał tam miejsce błąd, który odnosił się do 
wynagrodzenia zasadniczego, a po poprawce odnosi się ona do czegoś innego. 
Zatem nie należy mówić o „doprecyzowaniu” ale o zmianie zapisu – wyjaśniał 
radny. I postulował wykreślenie słowa „doprecyzowanie”, gdyż nie jest to 
wartość dodana tylko zmiana zapisu.  

Wicemarszałek Województwa Podlaskiego Pan Marek Olbryś zgodził się z w/w 
uwagą radnego.   

Radny Województwa Podlaskiego Pan Jacek Piorunek wystosował zapytanie, czy 
podniesienie wynagrodzeń pracowników wiąże się z budżetem tych jednostek? 

Podniesienie opłat za egzaminy od dnia 1 kwietnia br. daje możliwość WORD-om 
na sfinalizowanie podjętej dziś uchwały – wyjaśniła Pani Dyrektor Aneta Kostro-
Wilczko.  

Przewodniczący Województwa Podlaskiego Pan Bogusław Dębski spytał, czy 
zbilansowane zostały skutki finansowe tej uchwały? Czy dyrektorzy trzech 
ośrodków WORD wyrazili zgodę na wypłacanie wyższego wynagrodzenia swoim 
egzaminatorom? Czy podjęta uchwała nie doprowadzi do zadłużeń WORD-ów? 

Pani Aneta Kostro-Wilczko odpowiedziała, iż WORD-y przedłożyły 
Departamentowi Infrastruktury i Transportu UMWP informacje dotyczące 
kondycji finansowej, przychodów, kosztów, wynagrodzeń itp. i dyrektorzy tych 
jednostek są świadomi nowych wyzwań. Sytuacja finansowa każdej z tych 
placówek pozwala na podniesienie w tym zakresie poszczególnych stawek.   

Radni nie zgłaszali uwag i Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego 
Pan Bogusław Dębski zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Radni w głosowaniu jawnym przy 28  głosach ZA  i 1 wstrzymującym się podjęli  

    UCHWAŁĘ  nr LII /833/2023    

Punkt 8a - Rozpatrzenie projektu uchwały Sejmiku Województwa Podlaskiego 
zmieniającej uchwałę w sprawie  udzielenia  pomocy finansowej Gminie 



Tykocin na budowę oświetlenia ciągu pieszego ul. Puchalskiego w Tykocinie - 
Pomniku Historii  

Radni nie zgłaszali uwag i Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego 
Pan Bogusław Dębski zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Radni w głosowaniu jawnym przy 29 głosach ZA podjęli  

    UCHWAŁĘ  nr LII /834/2023    

Punkt 9 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków, znajdującym się na terenie województwa 
podlaskiego.  

Radny Województwa Podlaskiego Pan Krzysztof Kondraciuk zapytał, czy zakład 
leczniczy w Szczuczynie wpisany jest do rejestru zabytków, na co Dyrektor 
Departamentu Kultury i Dziedzictwa Narodowego UMWP Pani Agata Puchalska 
udzieliła odpowiedzi twierdzącej.  

Radni nie zgłaszali więcej uwag i Przewodniczący Sejmiku Województwa 
Podlaskiego Pan Bogusław Dębski zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Radni w głosowaniu jawnym przy 28 głosach ZA podjęli  

    UCHWAŁĘ  nr LII /835/2023    

Punkt  10 - Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie nadania statutu Muzeum 
Podlaskiemu w Białymstoku.  

Radni nie zgłaszali uwag i Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego 
Pan Bogusław Dębski zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Radni w głosowaniu jawnym przy 26 głosach ZA i 1 wstrzymującym podjęli  

    UCHWAŁĘ  nr LII /836/2023    

Punkt  11- Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z realizacji „Programu współpracy Samorządu Województwa Podlaskiego 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 
3 ustawy dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie w 2022 roku”.  



Radni zapoznali się z w/w sprawozdaniem i nie zgłaszali uwag. 

Punkt  12 -  Informacja Marszałka o bieżącej pracy Zarządu Województwa 
Podlaskiego w okresie od dnia 21 kwietnia 2023 r.  

Radni zapoznali się z w/w informacją i nie zgłaszali uwag. 

Punkt  13 -  Informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Sejmiku 
Województwa Podlaskiego w sprawie prawomocnego orzeczenia Regionalnej 
Komisji Orzekającej w sprawach o naruszenie dyscypliny finansów publicznych 
przy Regionalnej Izbie obrachunkowej w Białymstoku. 

Informację przedstawił radnym Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Sejmiku 
Województwa Podlaskiego Pan Jarosław Zygmunt Dworzański.  

Na zakończenie radny wystosował w imieniu własnym, jak i innych radnych, 
którzy do takiego gestu poczuwają się, słowa przeprosin pod adresem Damiana 
Tanajewskiego – byłego Dyrektora Opery i Filharomii Podlaskiej. 

Marszałek Województwa Podlaskiego Pan Artur Kosicki zwrócił się do 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z zapytaniem, co stwierdził Główny 
Rzecznik Dyscypliny Finansów Publicznych w Warszawie i poprosił o dokładne 
przytoczenie tego „co i w jaki sposób to zrobił”, na czyj wniosek została zlecona 
pierwsza i druga kontrola w Operze i Filharmonii Podlaskiej itp.? 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Jarosław Zygmunt Dworzański 
stwierdził, iż nie widzi uzasadnienia w tym, by udzielać odpowiedzi na 
postawione przez Marszałka zapytanie. Istotą jest konkluzja, że „człowiek jest 
niewinny” w kwestii naruszenia finansów publicznych – podkreślił 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej.  

Marszałek Województwa Podlaskiego Pan Artur Kosicki zadeklarował, że 
poinformuje zebranych o tym, co stwierdził Główny Rzecznik Dyscypliny 
Finansów Publicznych: postanowił uchylić złożone zaskarżenie i polecił zastępcy 
Rzecznika Dyscypliny wystąpić z wnioskiem o ukaranie pana Damiana 
Tanajewskiego – byłego dyrektora Opery i Filharmonii Podlaskiej. 

Marszałek zarzucił Radnemu Województwa Podlaskiego Panu Jarosławowi 
Zygmuntowi Dworzańskiemu, iż potrafi przeczytać tylko te tezy „które są mu 
potrzebne do tej wypowiedzi”, nie badając zupełnie materiałów.  



Radny Województwa Podlaskiego Pan Maciej Zenon Żywno zwrócił uwagę na 
fakt, iż dwie instytucje kultury, znajdujące się na terenie Województwa 
Podlaskiego: Teatr Wierszalin i Ośrodek Pogranicze były swoistym 
eksperymentem w skali kraju – przykładem łączenia życia fundacji - organizacji 
pozarządowej z instytucją samorządową. I wynikał stąd – przez długi okres – 
szereg problemów formalnych i organizacyjnych.  

„Nie sklejałbym tego do poziomu sytuacji z instytucją prowadzoną przez 
samorząd i ministerstwo” – stwierdził radny. „Wykładanie” tego przykładu nie 
jest do końca uzasadnione. Radny zaapelował o zakończenie wątku dotyczącego 
Opery i Filharmonii Podlaskiej, podsumowując to konkluzją, że miało miejsce 
postępowanie, które zakończyło się  brakiem kary związanej z naruszeniem 
dyscypliny finansów publicznych.  

Radny Województwa Podlaskiego Pan Krzysztof Kondraciuk złożył wniosek 
formalny o zakończenie dyskusji nad punktem 13.  

Z uwagi na  wyczerpanie się listy dyskutantów wniosek formalny nie został 
poddany pod głosowanie. 

Punkt 14 - Informacja o złożonych interpelacjach, zapytaniach i udzielonych 
odpowiedziach w okresie od 24 kwietnia 2023 roku. 

Radni zapoznali się z w/w informacją i nie zgłaszali uwag. 

Punkt 15 -  Informacja o działalności Przewodniczących Sejmiku Województwa 
Podlaskiego.  

Radni  zapoznali się z w/w informacją i nie zgłaszali uwag. 

Punkt 16 - Wolne wnioski, informacje. 

Radny Województwa Podlaskiego Pan Jacek Piorunek poinformował, iż  
w pobliżu WORD-u w Łomży znajduje się olbrzymi telebim, wykorzystaniem 
którego zainteresowani są kandydaci do wyborów. Ówczesny dyrektor WORD-u 
przekonał mnie, iż nie należy tego miejsca upolityczniać i odstąpiłem od tego 
zamiaru – wyjaśnił radny. Obecnie na owym telebimie wyświetlana jest kronika 
Województwa Podlaskiego -  film jest bardzo dynamiczny ze zmiennymi 
twarzami. W pewnym momencie film jest przerywany, pojawia się bardzo 
statyczny obraz jednego z wicemarszałków Województwa Podlaskiego, 
zasłużonego dla Ziemi Łomżyńskiej, po czym ponownie wyświetla się kronika. 
Radny dodał, iż przejeżdżający tam kierowcy w większości nie zwracają na to 



uwagi. Jednak są także tacy, którzy patrzą na telebim, próbują odczytywać 
napisy, które pojawiają się na dole itp. Powoduje to spowolnienie jazdy,  
co zagraża bezpieczeństwo ruchu drogowego. W związku z powyższym radny – 
zwracając się do Marszałka Województwa Podlaskiego – Pana Artura Kosickiego 
– zaproponował rezygnację z kroniki Województwa Podlaskiego na rzecz 
statycznego obrazu przedstawiającego Wicemarszałka Województwa 
Podlaskiego – Pana Marka Olbryś.  

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Cezary 
Cieślukowski – w imieniu Lokalnej Grupy Rybackiej Pojezierze Suwalsko-
Augustowskie- zaprosił zebranych na obchody Święta Ludowego w Suwałkach  
w dniu 4 czerwca br. od godz. 12.00.  

Punkt  17 - Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu porządku Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego 
Pan Bogumił Dębski zamknął  obrady LII  Sesji Sejmiku Województwa 
Podlaskiego. 

  

Protokołowała       Obradom przewodniczył 

 

 Ewa Kapusta           Bogusław Dębski  

 

 

 

 


